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Rada Miejska 

Rakoniewic 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXVII/2021 

 

z XXVII sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Rakoniewic, która odbyła się w dniu  

16 sierpnia 2021 r., w sali sesyjnej Rady Miejskiej Rakoniewic, im. Florentyny  

i Marcelego hr. Czarneckich, Osiedle Parkowe 1, w Rakoniewicach. 

Obrady rozpoczęto w dniu 16 sierpnia 2021 r., o godz. 10:00,  

zakończono w dniu 16 sierpnia 2021 r., o godz. 11:30. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr V/42/2019 Rady 

Miejskiej Rakoniewic, z dnia 27.03.2019 r.: 

- Sławomir Olejnik 

 

 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. dr Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy 

5. Jagoda Franek – Radca Prawny 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki Gruntami 

7. Leonard Szmatuła - b. Prezes Zarządu Spółki p.f. Zakład Usług Komunalnych w 

Rakoniewicach Sp. z o.o. 

8. Marcin Burzyński - Prezes Zarządu Spółki p.f. Zakład Usług Komunalnych w 

Rakoniewicach Sp. z o.o. 

9. Sołtysi 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały 
Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXVII/210/2021 

XXVII/211/2021 

XXVII/212/2021 

XXVII/213/2021 

XXVII/214/2021 

XXVII/215/2021 

 

 

 

7 – 8 

9 

9 – 10 

10 – 11 

11 – 14 

14 – 16 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja o złożonych zapytaniach i interpelacjach i odpowiedziach na nie. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a. przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomnika 

przyrody 

b. przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik Dworcowa - Ruchocice) 

c. przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Komorówko) 

d. przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Rataje) 

e. zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok 

f. zmiany Uchwały Nr XXII/170/2020 Rady Miejskiej Rakoniewic, z dnia 

17.12.2020 r., w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice 

na lata 2021-2024 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XXVII sesji Rady Miejskiej Rakoniewic 

z dnia 16 sierpnia 2021 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

Rakoniewic. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład 

15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

Nie zgłoszono żadnych wniosków, w związku z czym Przewodniczący poinformował, że na 

sesji obowiązuje ustalony wcześniej porządek obrad. 

 

Pkt. 3. Informacja o złożonych zapytaniach i interpelacjach i odpowiedziach na nie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej sesji zwykłej, tj. od 22 czerwca  

2021 r., nie wpłynęło żadne zapytanie ani nie złożono żadnych interpelacji. 

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację 

lub wniosek.  

 

Radna Gabriela Cielecka poruszyła dwie, budzące niepokój, kwestie : 

1. rodzice z naszej Gminy zawracają się z pytaniem, czy z dniem 01 września br. 

uczniowie będą mogli bezpiecznie przebywać w szkole (obawy ich związane są z liczbą 

zaszczepionych nauczycieli przeciwko COVID-19). Zdaniem radnej nauczyciel to 

szczególny zawód, to powołanie i powinno się go wykonywać dla całego społeczeństwa. 

Wyraziła także nadzieję, że dyrektorzy szkół nie będą musieli stosować kwestii szczepienia, 

jako kryterium przy przydzielaniu nagród; 
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2. mieszkańcy Gminy dopytują o budowę obwodnicy Gminy. Różne działania w tej 

sprawie były podejmowane na Zebraniach Wiejskich w Rostarzewie, m.in. planowano 

blokadę krajówki (ostatecznie do tego nie doszło).  Radna poinformowała, że Burmistrz 

Wolsztyna (o czym można przeczytać w prasie) podejmuje różne czynności w sprawie 

budowy obwodnicy dla tego miasta. Radna zapytała, czy Gmina Rakoniewice również coś 

przedsięwzięła w tej sprawie.  

 

Radny Józef Bernakiewicz poinformował, że uporządkowana została ścieżka pieszo-

rowerowa na odcinku Wioska – Jabłonna; za interwencję w tej sprawie podziękował 

Sekretarzowi Gminy – Jarosławowi Marciniakowi. Radny dodał, że bezpieczeństwu 

użytkowników tej ścieżki zagrażają także rosnące przy niej drzewa. Liczne z nich mają 

duże, suche konary. Niektóre z nich spadły już na ścieżkę. Na wniosek radnego 

interweniowała Straż. J. Bernakiewicz powiadomił, że zwrócił się już, ze stosownym 

pismem w tej sprawie, do Starostwa Powiatowego w Grodzisku Wlkp. Na koniec 

podziękował za zniwelowanie dziur na odcinku drogi Jabłonna – Kuźnica Zbąska oraz w 

kierunku Gnina.   

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z sołtysów chciałby przedstawić zapytanie, wniosek 

lub informację. 

 

Joanna Krysmann- sołtys Rostarzewa poinformowała, że wieś zabezpieczyła środki  

w wysokości 38.000 zł, na budowę skateparku. Sołtys zwróciła się do firmy z Krakowa, 

która wykonała dwie wyceny, jedna opiewa na kwotę 232.000 zł z VAT (wersja ze sklejki), 

druga – na 243.299 zł z VAT (wersja z betonu). Sołtys zapytała, czy Gmina mogłaby 

wesprzeć finansowo tę inicjatywę. Dalej sołtys poprosiła o rozwiązanie sprawy 

porządkowania terenu przy budynku tzw. czerwonej szkoły w Rostarzewie (kto ma to 

wykonywać). 

     

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 
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Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej sesji : 

• brał udział w uroczystościach zakończenia roku szkolnego 2020/2021 (Radę 

reprezentowali radni z poszczególnych okręgów) 

• uczestniczył w pożegnaniu Prezesa ZUK – pana Leonarda Szmatuły, w związku z jego 

przejściem na emeryturę. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady oddał głos Burmistrzowi Rakoniewic – dr. Gerardowi Tomiakowi. 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Następnie Burmistrz odniósł się do zagadnień poruszonych przez radnych w punkcie  

4. i sołtysów w punkcie 5. porządku obrad.  

- ad. szczepień przeciwko COVID-19 – Burmistrz powiedział, że nie ma żadnych 

wątpliwości, że trzeba się szczepić. Poinformował, że przygotowywane są przepisy prawne, 

które będą zezwalały pracodawcy poprosić od pracownika okazanie zaświadczenia  

o szczepieniu. Odpowiadając radnej G. Cieleckiej zauważył, że podejmowane są działania, 

aby dzieci były w naszych szkołach bezpieczne. Co do wątpliwości radnej w tym względzie, 

Burmistrz powiedział, że także je posiada; 

- ad budowy obwodnicy – Burmistrz przypomniał, że wypowiadał się już na ten temat 

wielokrotnie. Chciałby, aby obwodnica powstała, jednakże fakty i realia przedstawiają się 

inaczej. Na początku września br. Burmistrz spotka się z nowym dyrektorem GDDKiA  

i ponownie przedstawi ten temat. Dodał, że nie będzie nikogo ani nakłaniał, ani odżegnywał 

od pomysłu blokowania drogi, jednakże namawia do wyrażania swoich oczekiwań  

w bardziej cywilizowany sposób. Powiedział, że przy każdej nadarzającej się okazji  

i każdemu, kto mógłby cokolwiek zdziałać w tym temacie, Burmistrz będzie  

o budowie obwodnicy mówił;  

- ad. budowy skateparku w Rostarzewie – Burmistrz wyjaśnił, że to Rada decyduje  

o budżecie, jednakże należy zauważyć do realizacji tego przedsięwzięcia brakuje aż ćwierć 

miliona złotych. Burmistrz dodał, że rozmawiał niedawno z młodzieżą Rostarzewa na temat 

powstania tej inwestycji, wytłumaczył im kilka spraw, przypomniał, że Gmina Wolsztyn 

wybudowała profesjonalny skatepark (kwota inwestycji to ok. 1 mln zł) i można korzystać z 
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niego. Burmistrz powiedział, że sam pomysł zrobienia czegoś dla starszej młodzieży jest 

dobry, ale trzeba pomyśleć o rozwiązaniu na miarę posiadanego budżetu np. modne  

w ostatnim czasie są tzw. Street Workout – zestawy składające się z rurek i urządzeń do 

wspinania się; 

 

W dalszej części posiedzenia nastąpiło uroczyste wręczenie stosownych podziękowań 

Leonardowi Szmatule – Prezesowi Zakładu Usług Komunalnych w Rakoniewicach  

Sp. z o.o., w związku z jego przejściem na emeryturę.  

 

Prezes podziękował za wyróżnienie i zaproszenie na sesję, za wyrazy uznania oraz za 

długoletnią, dobrą współpracę zarówno Radzie, jak i Burmistrzowi.  

 

Powracając do wypowiedzi Burmistrza nt. budowy skateparku, radna Gabriela Cielecka 

zauważyła, że rostarzewska młodzież może, piękną ścieżką rowerową, dojechać do 

Wolsztyna i skorzystać z tamtejszego skateparku, ponadto może korzystać z wybudowanej 

siłowni zewnętrznej, z finansowanego przez Gminę klubu sportowego czy orkiestry dętej, 

może angażować się w działalność jednostki ochotniczej straży pożarnej. Radna wyraziła 

poparcie dla mądrej rady Burmistrza, podkreślając, że Rostarzewo ma wiele innych potrzeb, 

jak np. dokończenie budowy drogi na ulicy 3 Maja czy budowę chodnika na ulicy 

Gościeszyńskiej.     

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

Radni nie zgłosili pytań, ani żadnych wniosków. 

Pkt 8. Podjęcie Uchwał :  

A) Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych  

i konserwacyjnych pomnika przyrody przedstawił Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału 

Gospodarki Gminnej. 

Aktem prawnym, regulującym cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest ustawa 

z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody (tekst jedn. Dz. U. 2020 poz. 55 ze zm). 

Zgodnie z art. 45 ust. 2 pkt 1 ww. ustawy prace wykonywane na potrzeby ochrony przyrody 

uzgadnia się z organem ustanawiającym daną formę ochrony przyrody.  

Zgodnie z art. 44 ust. 1 ustanowienie pomnika przyrody, stanowiska dokumentacyjnego, 

użytku ekologicznego lub zespołu przyrodniczo-krajobrazowego następuje w drodze 

uchwały rady gminy. Jednocześnie rada gminy dokonuje uzgodnienia prac wykonywanych 

na potrzeby ochrony przyrody i realizacji celu publicznego, bez względu na mocy jakiego 
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aktu prawa miejscowego pomnik przyrody został ustanowiony, tzn. czy pomnik przyrody 

został ustanowiony rozporządzeniem wojewody czy uchwałą rady gminy.  

Po przeprowadzeniu wizji lokalnej przez pracowników urzędu stwierdzono, że nastąpił 

posusz korony pomnika przyrody – dębu szypułkowego (Quercus robur) ustanowionym na 

podstawie Decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody z upoważnienia Wojewody 

Poznańskiego Nr RLSLś7146-23/80 z 31 sierpnia 1980 r. w sprawie uznania za pomnik 

przyrody rosnącego na działce nr 382 obręb Wioska. Z uwagi na konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa w obrębie pomnika uznano za konieczne i niezbędne przeprowadzenie 

zabiegów pielęgnacyjnych na przedmiotowym drzewie. Wobec powyższego stwierdzono, że 

przedmiotowe drzewo stwarza zagrożenie dla  bezpieczeństwa ludzi oraz mienia. 

Przeprowadzenie wskazanych w uchwale zabiegów ma na celu jak najdłuższe zachowanie 

dziedzictwa przyrodniczo-kulturowego, jakim jest przedmiotowy pomnik przyrody 

i utrzymanie go w dobrym stanie dla przyszłych pokoleń, a także zapewnienie 

bezpieczeństwa właścicieli nieruchomości i użytkujących działkę.  

W projekcie uchwały postanawia się uzgodnić przeprowadzenie niezbędnych zabiegów 

pielęgnacyjnych i konserwacyjnych na ww. pomniku przyrody. Zakres prac dotyczy 

wykonania następujących cięć sanitarnych: 

1) usunięcie suchych gałęzi stwarzających zagrożenie bezpieczeństwa dla otoczenia, 

2) oczyszczenie i zabezpieczenie środkiem dezynfekującym miejsc powstałych po 

usunięciu wadliwych gałęzi i konarów 

3) usunięcie fragmentów nadłamanych i złamanych, a także gałęzi zawieszonych w koronie 

drzewa i stwarzających zagrożenie 

4) oczyszczenie terenu po wykonanych cięciach po usunięciu posuszu. 

Zabiegi pielęgnacyjne i konserwacyjne winny być przeprowadzone w terminie do 

31 listopada 2021 roku. 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili pytań, żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych 

pomnika przyrody – Uchwala XXVII/210/2021 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, 

Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Olejnik 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVII/210/2021 w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i 

konserwacyjnych pomnika przyrody stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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B) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik Dworcowa - Ruchocice) 

przedstawił Paweł Sobecki. 

Przyjęcie zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na 

„Przebudowie drogi powiatowej nr 3580P obejmującej budowę chodnika w miejscowości 

Ruchocice ul. Dworcowa” poprawi bezpieczeństwo dla korzystających z drogi powiatowej 

nr 3580P pieszych,  mieszkańców Ruchocic. 

W projekcie uchwały podstawia się przyjąć do wykonania przez Gminę Rakoniewice ww. 

zadanie Szczegółowy zakres i zasady wykonania zadania określać będzie porozumienie 

zawarte między Gminą Rakoniewice i Powiatem Grodziskim. 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z 

zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik Dworcowa - Ruchocice)- Uchwała 

XXVII/211/2021 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, 

Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Olejnik 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr 

XXVII/211/2021 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z 

zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik Dworcowa - Ruchocice) stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

C) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Komorówko) 

przedstawił Paweł Sobecki. 

Przyjęcie zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na 

„Przebudowie drogi powiatowej nr 3567P obejmującej budowę chodnika w miejscowości 

Komorówko” poprawi bezpieczeństwo dla korzystających z drogi powiatowej nr 3567P 

pieszych, mieszkańców Komorówka. 
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W projekcie uchwały postanawia się przyjąć do wykonania przez Gminę Rakoniewice ww. 

zadanie. Szczegółowy zakres i zasady wykonania zadania określać będzie porozumienie 

zawarte między Gminą Rakoniewice i Powiatem Grodziskim. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z 

zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Komorówko) – Uchwała 

XXVII/212/2021 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, 

Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Olejnik 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVII/212/2021 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Komorówko) stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

D) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Rataje) przedstawił 

Paweł Sobecki.  

Przyjęcie zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na 

„Przebudowie drogi powiatowej nr 3580P w miejscowości Rataje obejmującej budowę 

chodnika – wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej” pozwoli na realizację 

budowy chodnika co poprawi bezpieczeństwo dla korzystających z drogi powiatowej nr 

3580P pieszych,  mieszkańców Rataj. 

W projekcie uchwały postanawia się przyjąć do wykonania przez Gminę Rakoniewice ww. 

zadanie. Szczegółowy zakres i zasady wykonania zadania określać będzie porozumienie 

zawarte między Gminą Rakoniewice i Powiatem Grodziskim. 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice zadania z 

zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Rataje) – Uchwała 

XXVII/213/2021 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, 

Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Olejnik 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVII/213/2021 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Rataje) stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

 

E) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. Proponowane zmiany dotyczą : 

 

Załącznik nr 1  dochody  -  zwiększenie o kwotę:  258.295,05 zł 

 

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75023 Urząd Miejski Gminy 

Zmniejszenie dochodów w § 0920 o kwotę : 40.000,00 zł (w wyniku obniżenia stóp 

procentowych w roku 2021 na rachunku budżetu nie ma dochodów z oprocentowania)  

Dz. 756  Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nie 

posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 

Rozdz. 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw  

Zwiększenie w § 0460 – 180.731,00 zł (wyższe wykonanie od planu wpływy z opłaty 

eksploatacyjnej). 

Dz. 758 Różne rozliczenia 

Rozdz. 75814 Różne rozliczenia finansowe 

Pismo Wojewody Wielkopolskiego z dnia 2 sierpnia 2021 r. Nr FB-I.3111.221.2021.3  

zawiadamiające o  zwiększeniu dochodów  ogółem: 113.820,05 zł, w tym:  § 2030 – 

98.381,67  zł, w  § 6330 – 15.438,38 zł jako zwrot części wydatków wykonanych w ramach 

funduszu sołeckiego w 2020 r. 

Dz. 851 Ochrona zdrowia  

Rozdz. 85195 Pozostała działalność  

Zwiększenie w § 0970 – 3.244,00 zł środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

transport osób mających trudności w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień 
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przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 w tym osób niepełnosprawnych oraz organizacji 

punktów informacji telefonicznej za m-c V /2021. 

Dz. 855 Rodzina 

Rozdz. 85503 Karta Dużej Rodziny  

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego, pismo Nr FB-

I.3111.194.2021.13 z dnia 29.07.2021 r. zwiększony został plan dotacji celowych  § 2010 w 

kwocie: 500,00 zł  z przeznaczeniem na realizacje zadań związanych z przyznawaniem 

Karty Dużej Rodziny.  

Załącznik nr 2  wydatki -  zwiększenie  o kwotę : 418.295,05  zł 

 

Dz. 600 Transport i łączność 

Rozdz. 60014 Drogi publiczne powiatowe    

Powierzenie prowadzenia zadań publicznych z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego 

niżej wymienionych zadań   

➢ Zadanie: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3580P w Ratajach obejmująca budowę 

chodnika na odcinku 0,4 km”,  dokumentacja projektowo-kosztorysowa w § 6050 to 

kwota : 20.000,00 zł 

➢ Zadanie: Przebudowa drogi powiatowej nr 3567P obejmująca budowę chodnika  

w miejscowości Komorówko ” w § 6050 – 90.000,00 zł.  

Rozdz. 60016 Drogi publiczne gminne     

Zwiększenie wydatków o kwotę: 130.551,05 zł w tym:  § 4210 – 2.000 zł, § 4270 – 

104.551,05 zł (remont chodnika Łąkie, remont cząstkowy drogi Ruchocki Młyn), § 4300 – 

24.000 zł ( dokumentacja przegląd dróg gminnych) 

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75023 Urząd Miejski Gminy 

Przesunięcia wydatków między paragrafami: zmniejszenie w § 4300 – 25.000,00 zł,  

a zwiększenie  w § 4260 –25 .000 zł (na energię i gaz)  

Dz. 754  Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  

Rozdz. 75412 Ochotnicze Straże Pożarne 

Przesunięcia między paragrafami: zmniejszenie w § 4430 – 3.000 zł, a zwiększenie w§ 4260 

– 3.000 zł (na energię i gaz)  

Dz. 801 Oświata i Wychowanie   

Rozdz. 80104 Przedszkola   

➢ Przedszkole Rakoniewice - przesunięcia między paragrafami, zmniejszenie w § 4017 – 

4.319,89 zł, § 4019 – 6.177,96 zł, a zwiększenie w § 3029 – 2.359,20 zł, § 4117 – 

3.781,00 zł, § 4119 – 3.818,76 zł, § 4127 – 538,89 zł, dotyczy projektu  w partnerstwie nr 

pn. „Zwiększenie dostępu do edukacji przedszkolnej w Przedszkolu z Oddziałami  

Integracyjnymi w Rakoniewicach” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego  Programu 

Operacyjnego na lata 2014-2020, współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego”.   

➢ UMG zwiększenie w § 4330 zakup usług od innych jst tj. koszty uczęszczania dzieci z 

Gminy Rakoniewice do przedszkoli innych gmin (Grodzisk Wlkp., Nowy Tomyśl, 

Wielichowo, Siedlec) o kwotę: 30.000,00 zł.   

Rozdz. 80113 Dowożenie uczniów do szkół   

➢ Zmniejszenie wydatków w § 4300 – 30.000,00 zł (nie będą w pełni wykorzystane).  

Dz. 851 Ochrona zdrowia  

Rozdz. 85111 Szpitale ogólne  

➢ Dotacja celowa dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Grodzisku 

Wlkp. na dofinansowanie zakupu sprzętu medycznego (wyposażenie ambulansu) § 6220 -  

50.000,00 zł  

Rozdz. 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi  
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Zmiany w programie profilaktycznym: 

Zmniejszenie w § 4210 – 10.000,00 zł , a zwiększenie w § 4300 - 15.400,00 zł  

Wydatki majątkowe  

zadanie: „zakup wyposażenia świetlicy środowiskowej w Rostarzewie” § 6060  

zmniejszenie o kwotę: 5.400,00 zł.  

Rozdz. 85195 Pozostała działalność  

Zadanie zlecone gminie związane z transportem osób mających trudności w samodzielnym 

dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, w tym osób 

niepełnosprawnych oraz organizacji punktów informacji telefonicznej. 

Zwiększenie wydatków ze środków finansowanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-

19 na w/w zadanie  

Kwotę: 3.244,00 zł w tym:  § 4010 – 2.100,00 zł, § 4110 – 359,10 zł, § 4120 – 44,10 zł, § 

4210 – 474,99 zł, § 4300 – 244,00 zł, § 4360 – 21,81 zł.     

Przesunięcia między paragrafami, zmniejszenie w § 4300 – 5.000 zł, a zwiększenie w § 

4210 – 5.000 zł (działania promocyjne, w tym organizacyjne, techniczne lub organizacyjno-

techniczne, mające na celu zwiększenie liczby mieszkańców (w szczególności 60+) 

poddających się szczepieniu przeciw COVID-19).    

Dz. 855 Rodzina 

Rozdz. 85503 Karta Dużej Rodziny – zadanie zlecone  

W wydatkach OPS  

Zwiększenie o kwotę: 500,00 zł w tym: § 4010 – 418,00 zł, § 4110 – 72,00 zł, § 4120 – 

10,00 zł z przeznaczeniem na realizacje zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej 

Rodziny.  

Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Rozdz. 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód 

Zwiększenie wydatków w § 4270 o kwotę: 63.000,00 zł na wykonanie remontu odcinka 

kanalizacji sanitarnej ul. Nowotomyskiej w Rakoniewicach.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Rozdz. 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby  

Zwiększenie wydatków § 2480  o kwotę: 25.000,00 zł  dotacja na działalność kulturalną  

instytucji kultury „Rakoniewicki Ośrodek Kultury” (organizacja Dożynek Gminnych)  

Zwiększenie wydatków o kwotę: 28.000,00 zł, w tym: § 4260 – 15.000 zł (energia, gaz)  i § 

4270 - 13.000 zł  na remont dachu budynku Sali wiejskiej w Terespolu. 

Rozdz. 92116 Biblioteki   

Zwiększenie wydatków w § 2480  o kwotę:  8.000,00 zł  dotacja na działalność bieżącą w 

tym na wkład własny do programu „ Kraszewski. Komputery dla bibliotek” 

 

Zmiany w funduszu sołeckim zał nr 2 i nr 11   

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Rozdz. 92195 Pozostała  działalność  

Sołectwo Rataje   

W zadaniu „Organizacja przedsięwzięć o charakterze tradycji kulturalnych dla 

mieszkańców” zmiana przeznaczenia z zakupów żywności na usługę wynajmu „zamki 

dmuchane”, zmniejszenie w § 4220 – 1.000,00 zł, a zwiększenie w § 4300 – 1.000,00 zł.  

 

Przychody budżetu  

Na zwiększony deficyt budżetu w kwocie: 160.000,00 zł zostają uruchomione:  wolne 

środki jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikająca z 

rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych, o 

których mowa w art.217 ust.2 pkt.6 ustawy o finansach publicznych (po zmianach: 

3.720.000,00 zł) 
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Radni do projektu uchwały nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok – Uchwała 

XXVII/214/2021 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Gabriela Cielecka, Bartosz Janowski, Leszek 

Joksz, Wiesław Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, 

Adam Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Olejnik 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVII/214/2021 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

F) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/170/2020 Rady Miejskiej 

Rakoniewic, z dnia 17.12.2020 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2021-2024 przedstawiła Skarbnik Gminy.  

W niniejszej uchwale dokonuje się następujących zmian Uchwały Nr XXII/170/2020  Rady 

Miejskiej Rakoniewic z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2021 –  2024 

 

Zmiany w załączniku Nr 1 pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa” dotyczą roku 2021 

pkt. 1. Dochody ogółem - zwiększa się  o: 308.295,05  zł, w tym: 

pkt.. 1.1. dochodów bieżących o  292.856,67  w tym:  

pkt. 1.1.4. z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące  -  zwiększa się  o 

148.881,67  zł, 

pkt. 1.1.5. pozostałe dochody bieżące - zwiększa się: 143.975,00 zł, 

pkt. 1.2 dochody majątkowe  - zwiększa się  o: 15.438,38  zł, 

w tym: pkt. 1.2.2 z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje - zwiększa się                 

o: 15.438,38  zł  

pkt. 2. Wydatki ogółem  – zwiększa się o: 468.295,05 zł, w tym:   

pkt. 2.1. wydatki bieżące o:  313.695,05  zł   

pkt.2.1.1 na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – zwiększa się o:   31.903,20 zł              

pkt. 2.2. wydatki majątkowe zwiększa się o: 154.600,00  zł   

pkt. 2.2. 1 inwestycje i zakupy inwestycyjne …. o:  154.600,00 zł   

pkt. 2.2.1.1 wydatki o charakterze dotacyjnym  na inwestycje i zakupy inwestycyjne o:  

50.000,00 zł   

 

pkt. 3. Wynik budżetu ujemny, zwiększa się o: 160.000,00  zł  
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poz. 4 Przychody budżetu – zwiększa się o kwotę: 160.000,00 zł,  z tego:  

pkt. 4.3. i 4.3.1  wolne środki o których mowa w art.217 ust.2 pkt.6 - 160.000,00 zł, w tym 

na pokrycie deficytu budżetu.  

 

Informacje uzupełniające o wybranych kategoriach finansowych   

pkt. 10.1, 10.1.1,  wydatki objęte limitem, o którym mowa w art.226 ust 3 pkt.4 ustawy, 

bieżące zwiększa się o:  603.352,53 zł, dla roku 2021 – 244.735,03 zł, 2022 – 358.617,50 zł,  

 

W  załączniku Nr 2 pn. „Wykaz przedsięwzięć do WPF wprowadzono następujące zmiany:  

W pozycji „Limit zobowiązań” dokonano aktualizacji limitu zobowiązań (zmniejszono 

planowane limity zobowiązań o wartości zawartych umów z których wynika kwota umowy)  

 

W wydatkach na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt.1.1 

i 1.2  –     z tego wydatki bieżące   

Nowe zadanie 

1.3.1.13   „umowy na dowozy dzieci i młodzieży  do szkół na rok szkolny 2021/2022  – 

zapewnienie dojazdu dzieciom i młodzieży do szkół  

Łączne nakłady – 603.352,53 zł, limit na 2021 – 244.735,03 zł, limit na 2022 – 358.617,50 

zł. Limit zobowiązań  to kwota:  603.352,53 zł. 

Środki na to zadanie są zaplanowane w poszczególnych latach w dziale: oświata, rozdział 

dowozy szkolne.  

 

W wyniku dokonanych powyższych zmian w załączniku nr 1 zmieniły się relacja 

zrównoważenia wydatków bieżących, o której mowa w art.242 ustawy oraz  wskaźnik 

spłaty zobowiązań.  

 

Do wieloletniej prognozy finansowej dołączono objaśnienia przyjętych wartości.  

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXII/170/2020 Rady Miejskiej Rakoniewic, 

z dnia 17.12.2020 r., w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice 

na lata 2021-2024 – Uchwała XXVII/215/2021 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Józef Bernakiewicz, Wiesław Borowski, Bartosz Janowski, Leszek Joksz, Wiesław 

Kalemba, Krzysztof Krawczyk, Katarzyna Krysmann, Marek Maćkowiak, Adam 

Madalinski, Dariusz Mikołajczyk, Rafał Siemieńczuk, Tomasz Tadeusz, Halina Wajs 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Gabriela Cielecka 

Radna Gabriela Cielecka nie miała możliwości oddania głosu za pomocą urządzenia  

w związku z awarią systemu. 
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Radna, poprzez podniesienie ręki, oznajmiła, że oddaje głos „ZA”. 

 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Olejnik 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXVII/215/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/170/2020 Rady 

Miejskiej Rakoniewic, z dnia 17.12.2020 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rakoniewice na lata 2021-2024 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Pkt 9. Wolne wnioski i informacje.  

Radny Wiesław Kalemba, odnosząc się do wypowiedzi radnego Józefa Bernakiewicza  

w punkcie 4. porządku obrad, w sprawie ścieżek pieszo-rowerowych dodał, że prace 

porządkowe wykonano również na odcinku od posesji państwa Napierała do firmy Agro 

Team Rakoniewice i przypomniał, że prace takie powinny zostać wykonane także na 

odcinku Rakoniewice - Wioska czy Ruchocice – Grodzisk Wlkp.  

Dalej radny pogratulował Marcinowi Burzyńskiemu wyboru na funkcję Prezesa Zakładu 

Usług Komunalnych w Rakoniewicach Sp. z o. o.  i przypomniał, że w Rakoniewicach,  

w związku z rozbudową miasta, z powstawaniem nowych ulic, skwerów, jest wiele przez 

Spółkę do zrobienia.   

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  

 

Pkt 10. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XXVII sesji VIII kadencji Rady.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 20 sierpnia 2021 r.  

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

     ..................................... 
Protokolant                     

Magdalena Chojnacka  

 

.................................. 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Uchwała Nr XXVII/210/2021 w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych  

i konserwacyjnych pomnika przyrody 

5. Uchwała Nr XXVII/211/2021 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę 

Rakoniewice zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik Dworcowa 

- Ruchocice) 

6. Uchwała Nr XXVII/212/2021 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę 

Rakoniewice zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - 

Komorówko) 

7. Uchwała Nr XXVII/213/2021 w sprawie przyjęcia do wykonania przez Gminę 

Rakoniewice zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego (chodnik - Rataje) 

8. Uchwała Nr XXVII/214/2021 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok 

9. Uchwała Nr XXVII/215/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/170/2020 Rady 

Miejskiej Rakoniewic, z dnia 17.12.2020 r., w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2021-2024 

 

 


